
Zápis ze zasedání Akademického senátu JAMU 

ze dne 28. února 2017 

 

Přítomni (11): 

Stanislav Čaban; doc. Mgr. Hana Halberstadt; doc. PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D.; MgA. Jonáš 

Konývka; prof. PhDr. Silva Macková; prof. MgA. Martin Opršál; BcA. Ivana Pavlů, DiS.; doc. 

MgA. Lukáš Rieger, Ph.D.; doc. MgA. Vít Spilka; MgA. Petra Vodičková, Ph.D.; Gabriela Vojtičková, DiS. 

Omluveni (1): 

doc. MgA. Jan Jiraský, Ph.D 

Vystupující hosté (6): 

prof. Ing. MgA. Ivo Medek, Ph.D. (rektor JAMU); JUDr. Lenka Valová (kvestorka JAMU); MgA. Ondřej 

Vodička (tajemník DIFA); Ing. Jana Vondráčková (tajemnice HF); doc. MgA. Marek Hlavica, Ph.D. 

(proděkan DIFA). 

 

Program:  

Zahájení 

Předsedkyně AS JAMU Silva Macková přivítala přítomné senátory a hosty. Přítomno bylo jedenáct 

z dvanácti senátorů, předsedkyně v souladu s Jednacím a volebním řádem AS JAMU  prohlásila senát 

za usnášeníschopný a představila program zasedání AS JAMU: 

1. schvalování rozpočtu JAMU pro rok 2017; 

2. seznámení s průběhem práce na tvorbě vnitřních předpisů AS JAMU; 

3. jmenování studentského náhradníka do RVŠ, SK RVŠ; 

4. různé. 

1. Schvalování rozpočtu JAMU pro rok 2017 

Předsedkyně AS JAMU Silva Macková vyzvala rektora a kvestorku JAMU k představení rozpočtu JAMU 

pro rok 2017. 

Rektor JAMU Ivo Medek informoval o okolnostech pro tvorbu rozpočtu pro rok 2017, především o 

zvýšení státního příspěvku na fixní a výkonovou část rozpočtu a o rozhodnutí většinu těchto 

prostředků využít pro položku osobních nákladů.  

Kvestorka JAMU Lenka Valová formou prezentace představila návrh rozpočtu pro rok 2017. 

Děkan DIFA Petr Francán vystoupil s komentářem k navrhovanému rozpočtu. Jakožto člen KR JAMU 

zdůraznil, že souhlasil s nárůstem osobních nákladů v mzdových prostředcích Hudební fakulty s tím, 



že v roce 2017 Divadelní fakulta může doplnit stávající úvazky o nezbytný počet, cca pěti úvazků. Dále 

konstatoval, že pokud je výuka na HF dražší, je žádoucí hledat  jakým způsobem nastalou situaci řešit. 

Cesta zvětšujícího rozdílu ve výši rozpočtu  mezi fakultami není dlouhodobě akceptovatelná. Schodek 

osmi milionů je tedy schválen jen pro rozpočet 2017.  Další samostatnou kapitolou jsou 

počty  profesorů a docentů na obou fakultách, kde by se k jmenováním mělo přistupovat 

v jednotném duchu obou fakult. Byla také  uzavřena  dohoda s kvestoriátem, že diskuse o stavbě 

rozpočtu 2018 započnou již od září 2017. 

Kvestorka JAMU Lenka Valová vysvětlila vznik rozdílu v osobních nákladech. Je dán založením dvou 

nových oborů na Hudební fakultě a nutností jejich pedagogického zabezpečení, vyšším podílem 

individuální výuky na Hudební fakultě a nárůstem počtu docentů a profesorů. Připomněla Usnesení 

kolegia rektora JAMU ke skutečnosti navýšení rozpočtu na osobní náklady Hudební fakulty pro rok 

2017 a seznámila přítomné s jeho plným zněním. 

Výňatek Usnesení kolegia rektora ze dne 20. 2. 2017 k bodu 1. Rozpočet 2017: 

„Kolegium rektora schvaluje návrh rozpočtu 2017 s tím, že: 

 Považuje stavy zaměstnanců jednotlivých součástí JAMU za nepřekročitelný základ 

objemu osobních nákladů z běžného příspěvku nejen pro rok 2017, ale i rok 2018 a 

násl., s výjimkou DIFA, u které očekává v roce 2017 konsolidaci počtu pracovníků tak, 

aby uvedené pravidlo i pro tuto fakultu vstoupilo v platnost od roku 2018. 

 Požaduje od vedoucích všech součástí JAMU aktualizaci personálních plánů pracovišť 

(včetně jejich kvalifikační struktury) a karierních plánů jejich zaměstnanců tak, aby byly 

vytvořeny předpoklady naplnění výše uvedeného pravidla dalšího nezvyšování počtu 

zaměstnanců za současného zajištění odpovídajícího personálního pokrytí potřeb 

rozvoje vzdělávací, umělecké, výzkumné a vývojové jakož i další odborné činnosti těchto 

pracovišť.“ 

Do následné diskuse se zapojili senátoři Hana Halberstadt, Jonáš Konývka, Silva Macková, Horáčková, 

dále přísedící hosté Marek Hlavica, Petr Francán, Jana Vondráčková a Ondřej Vodička. Hlavním 

tématem diskuse byla disproporce mezi položkou osobních nákladů Hudební a Divadelní fakulty a 

v souvislosti s tím  problém individuální výuky a možnosti kvantifikovat její objem. Dalším  tématem 

byla položka externích pedagogů, jež není z předložených materiálů patrná.  

Výsledky hlasování o schválení rozpočtu aklamací: 

ANO 11 hlasů; NE 0 hlasů; ZDRŽEL SE 0 hlasů. 

Rozpočet JAMU pro rok 2017 byl schválen. 

AS JAMU spolu se schválením rozpočtu jednohlasně (11/0/0) přijal následující usnesení: 

USNESENÍ Č. 1: 

AS JAMU schvaluje rozpočet pro rok 2017 tak, jak byl předložen rektorem JAMU. AS JAMU se 

připojuje ke stanovisku Kolegia rektora ze dne 20. 2. 2017 k návrhu rozpočtu JAMU pro rok 2017 

v oblasti osobních nákladů. 



2. Seznámení s průběhem práce na tvorbě vnitřních předpisů AS JAMU 

Předsedkyně AS JAMU Silva Macková informovala senátory o aktuálním stavu tvorby Jednacího řádu 

a Volebního řádu JAMU. Na příštím zasedání by se již měly oba řády schvalovat. 

 

3. Jmenování studentského náhradníka do RVŠ, SK RVŠ 

Studentský delegát do RVŠ a SK RVŠ za JAMU Konývka informoval především studentské senátory o 

funkci RVŠ, její studentské komoře a pozici studentského náhradníka. Navržena na jmenování 

studentským náhradníkem byla Gabriela Vojtičková. 

Výsledky hlasování o jmenování aklamací: 

ANO 10 hlasů; NE 0 hlasů; ZDRŽEL SE 1 hlas. 

Gabriela Vojtičková byla jmenována studentskou náhradnicí do RVŠ a SK RVŠ za JAMU. 

 

4. Různé 

- Senátorka Vodičková se zeptala kvestorky na nové informace ohledně otevření školky při 

JAMU dle zápisu ze zasedání AS JAMU 20. 9. 2016. Kvestorka Lenka Valová poukázala na 

velkou technickou i finanční náročnost vybudování školky, která by dle složení akademické 

obce byla ale potřebná pouze dočasně.  Navrhla prověřit možnosti konceptu dětské skupiny, 

která by mohla být flexibilnější vzhledem k potřebám JAMU. Prostor by byl zajištěn, otázkou 

zůstává personální zajištění a reálný zájem. Lenka Valová prověří možnosti (právní, finanční, 

personální, prostorové), Petra Vodičková prověří reálný zájem o tuto službu. 

- Senátor Jonáš Konývka informoval AS JAMU o aktivitách SK RVŠ a důvodech směřujících 

k doplnění názvu státního svátku dne 17. listopadu o „Mezinárodní den studentstva“. Po 

krátké diskusi navrhl Konývka následující usnesení, jež bylo jednohlasně (11/0/0) senátem 

přijato. 

USNESENÍ Č. 2: 

AS JAMU se připojuje k iniciativě českého studentstva reprezentovaného Studentskou komorou 

Rady vysokých škol ve věci přejmenování státního svátku 17. listopadu na „Den boje za svobodu a 

demokracii a Mezinárodní den studentstva“. 

 

 

Zasedání bylo ukončeno. Další zasedání bude svoláno dle potřeby. 

 

Zápis vypracoval 7. března 2017 Jonáš Konývka 

Verifikovala 14. března 2017 Silva Macková 


